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Maailman talousfoorumin alaisen C4IR-verkoston sivutoimipisteen perustaminen Suomeen 

Hankeryhmän valmistelukokous 2/2021 
 

 
Kokousaika:  To 4.3.2021 klo 14.00–15.30 
 
Paikka: Online-kokous (Teams) 
 
Osallistujat: Lotta Engdahl (pj), Anna Vuopala, Ville Peltola, Anita Juho, Kaisa Lähdepuro, 

Eija Moisala, Jani Moliis, Jarmo Sareva, Jaana Sinipuro, Pekka Sivonen, Päivi 
Sutinen, Tuomo Tuikka, Mika Tuuliainen, Viivi Lähteenoja ja Laura Halenius 
(siht.) 

 
 
 

 
1. Kokouksen avaus 

- Puheenjohtaja Lotta Engdahl avasi kokouksen. Hyväksyttiin kokouksen 
esityslista. 

 
 

2. Edellisen työryhmäkokouksen pöytäkirjan hyväksyminen 1/2021 
- Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja. 

 
 

3. Tilannekatsaus Fellow-projetin etenemisestä 
 

Viivi Lähteenoja kertoi Fellow-projektin etenemisestä. Projektin aikatauluun 
tullut muutoksia. Julkaisu lykkääntyy ja projektin lopputapahtumaa yritetään 
saada osaksi Davosin Annual meetingiä, joka pidetään Singaporessa elokuun 
3. viikolla. Policy design ja kevyt pilotti tehdään alkuperäisen aikataulun mukaan 
kesäkuun loppuun mennessä. On myös hahmoteltu alustavasti, miten Affiliate-
keskus voisi esimerkiksi lähteä jatkamaan ”Empowered data societies”  
-hanketta. Helsingin kaupungin edustaja Jani Moliis täydensi tilannekuvaa 
kertomalla, että alun perin Fellow-ohjelman piti toteutua San Franciscosta käsin, 
mutta nyt näyttää siltä, että koko fellow-ohjelma tehdään etänä, ja että Helsingin 
kaupungilla on valmius reagoida lyhyellä varoitusajalla, jos tilanne paranee. Jo 
nyt on saatu hyviä kokemuksia Fellow-kumppanuudesta. Jos Suomeen 
perustetaan sivutoimipiste, parantaa sen toimivuutta se, että operatiiviset 
vastuut ja roolit on selkeästi määritelty. 
 
 

4. Lyhyt yhteenveto 9.2. pidetystä korkeantason keskustelutilaisuudesta 
 

Jani Moliis kertoi lyhyesti 9.2 tilaisuudesta. Tilaisuuteen osallistui 21 eri yritystä. 
Tilaisuus meni suunnitellusti ja keskustelu oli aktiivista. Kiitokset kaikille 
yrityksien edustajille keskustelusta.  Yrityksien kommenteissa nousi, että pitäisi 
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tunnistaa potentiaalisia use caseja, joihin affiliate centeristä voisi olla hyötyä. 
Tärkeää myös, että toiminnassa olisi laaja skaala yrityksiä, jottei 
sivutoimipisteen toimialue mene liian kapeaksi. Jatkokeskusteluja jatketaan 
kiinnostuneiden yritysten kanssa.  

 
 

5. Jatkotoimet kiinnostuneiden yritysten kanssa 
 
Anita Juho kertoi mahdollisista jatkotoimista yritysten kanssa.  
 
Jatkokeskusteluissa tärkeää, että yritykset saavat vapauden lähteä 
hahmottelemaan millainen painotus ja tekeminen palvelisi heidän strategiaansa 
ja liiketoimintaansa parhaiten. Jatkotapaamisissa keskustellaan myös siitä, mikä 
on yrityksien mahdollinen valmius sitoutua Affiliate centeriin taloudellisesti.  
 
Keskustelussa nousi esiin toive, että keskusteluissa yritysten kanssa olisi esittää 
valmiita projektiaihioita, joihin yritykset voisivat liittyä. Voi muuten olla vaikeaa 
yrityksille hahmottaa sivupisteen heille tuomia hyötyjä. Hyödyt tulisi tuoda esiin 
vahvasti.  
 
Työnyrkki on käynyt lähestymistavoista paljon keskustelua. Yrityksiä tullaan 
lähestymään esittelemällä Affiliate centerin hyötyjä. On myös ideoitu teemoja, 
joita voidaan jatkokehittää keskustelujen pohjalta. Lisäksi C4IR verkoston data 
policy –projektit on koottu yhteen, jotta yritykset saavat kattavan ja konkreettisen 
kuvan Affiliate centerin projekteista.  
 
Lisäksi WEF-yhteistyön houkuttelevuutta on kysytty 10 yritykseltä. Kaikki pitivät 
Norjan selkeää mallia hyvänä. Hyvänä pidettiin erityisesti sitä, että jäsenmaksun 
sijaan voi myös tarjota dataa hyödynnettäväksi. Kaksi teemaa nousi erityisesti 
esiin: Transatlanttisen yhteistyön -teema sekä digivihreän kehityksen teema.  
 
 

6. Suomen C4IR-sivutoimipisteen rahoittaminen & vaihtoehtoiset rahoitusmallit 
 

Anita Juho esitteli Norjan mallin mukaisesti tehtyä hahmotelmaa rahoituksesta 
sekä kävi läpi eri sivutoimipisteiden rahoitusmallit. ks. Liite 4. Keskustelussa 
kävi ilmi, että organisaatiot ovat käyneet keskusteluja sisäisesti, mutta tilanne 
rahoituksen osalta on vielä auki. Rahoitusmallin osalta on tärkeätä saada 
yritykset mukaan ja sitoutumaan hankkeeseen. Lisäksi nousi esiin huoli, että 
osalle yrityksiä jäsenmaksu voi tuottaa byrokraattisia haasteita.   

 
 

7. Muut asiat 
 
Jani Moliis kertoi 7.-9.4 pidettävästä Global Technology Governance 
Summitista joka on tarkoitus järjestää Tokiossa mutta käytännössä tilaisuuteen 
osallistutaan virtuaalisesti. Jani Moliis toimii yhteyshenkilönä, jolle voi ilmoittaa, 
mikäli haluaa osallistua tapahtumaan.  
 
 

8. Kokouksen päättäminen 
- Puheenjohtaja päätti kokouksen. 
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LIITTEET Diaesitys Fellow-projektin tilanteesta 
 9.2.2021 keskustelutilaisuudesta laadittu yhteenveto (englanninkielinen) 
 Diaesitys jatkotoimista C4IR-hankkeesta kiinnostuneiden yritysten kanssa 
 Diaesitys C4IR-verkoston sivutoimipisteiden käyttämistä rahoitusmalleista  
 
  

 
JAKELU Hankeryhmän jäsenet 


